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VEGSJEF 

Johans betraktninger 

Behov for bedre transport
løsninger i fylket 

t kjer mye p tran portfront n i Ve tfold for 

tiden. Godt er det, for behov t for bedre 

tran portlø ninger er tort og ok end . om 

vanlig r d t de tor pro jektene om f r me t opp-

m rk omhet og fanger den politi ke int re e terke t. 

M n kal i e problemene b d p kort og lang ikt, 

er og 

krav n , b de til tøy og forur n ing, forut etter en be

tydelig innsat innen r 2005. amtidig er m let re

du r antall trafikkulykk r. Vi jon n om det nå 

jobb med er 0 drepte og 0 varig kadd. D t er et høyt 

ambi jon ni om vil kr e tor inn at og tildel 

upopul r lø ninger. 

F lk tinget om for! d n b handl t utfordring -

dokumentet til a jonal tran portplan (NTP) ar g 

i n n grad opptatt av d tt . D t m t dr id g 

imidl rtid om utbygging n av E 1 og j rnbanen amt 

hoved gnettet i Tøn b rg og Lar ik. Bompenge-

finan iering ak pter om en n d ndighet, id n 

tatlige b ilgninger ikk r til tr kk lig . 

For E 1 -utbyggingen er det klart at d n kal fort ette 

ra kt om mulig. Ett rat i i 2002 r f rdig til og 

m d Kop tadkry et gj Ider følgende prioritering: 

- Lang k r-Bomme tad 

- K p tad-Gulli 

- Gulli-Lang k r 

- ky-111 mark gr. 

For j rnban n er iktem til et lik erdig tilbud 

lik at trafikantene har et r It alg m llom tog og pri

vatbil. 

Prioriteringen om Jernbane erket og Fylke tinget t r 

bak r følgende: 

- Dobb It por Bark ker-Tøn b rg 

ytt enkelt por Larvik-Por grunn 

- Dobbelt por Holm- ykirke 

- Jernban tilknytning til andefj rd Luftha n Torp. 

B d n r det gjelder ut

bygging nav E 1 og 

jernbanen nakker vi 

om annen finan iering 

om tillegg til tatlige 

b ilgninger. For 

jernbaneutbygging er arb idet med alternativ finan i-

ering bar vidt komm t i gang. J g er pent p h a 

fylke kommunen komm r fram til. 

Etter orientering møt t om d n kalte Tøn berg-

pakka, er jeg gan ke optimi ti k med ikt p få n 

lø ning for ringveg, ntral r og kanalkry ing m.m. 

T n b rgpakka forut tt r alt rnativ finansiering med 

tatlige midl r. D t r iktig at vi i forbind I m d 

P f r inn en mtal a pr j kt t. Da m kommu-

n n og fylk kommunen gi in til lutning inn n t. 

Han . I T nsb rgpakka m b d ikkerh t m ige og 

milj m ige tiltak inn . 

Priorit ringen av Larvik og oml ggingen av rik veg 

303 p Tor trand t r d lag, og etter fylke ting -

b handlingen. D t b klaglig I agt at bevilgnin-

gen la eat de ikke gir muligh t for tt i gang 

et tort pro j kt n . Vi m f r t ikr nødv ndig 

midler til gj nnomfør h le pro j kt tog det kan ta 

tid. 

D t jeg har n vnt, er litt av det om foreg r p tran -

portfronten og om gjør jobb n v r inter ant og utfor

dr nde. Mye av d t i tell r m d ligg r n r gr ns n til 

politikk og er og grunnlag for politi ke a euung r. 

V r oppgave er gi politikern faglige analy er og vur

deringer. Med ansvar for TP har ært arb id og an-

ar i m te blitt enda m r kr nd ogomfatt nde. 

Vi m tenke nytt og ta v r roll i det helhetlige 

tran portplanarbeidet. D t kr v r nda bedre kommu-

nika jon og informa jon, vel internt om kst rnt. 
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ALLSIDIG PRODUKSJONSLEDER 

)> 

z 
z 
;>< 

)> 

""' z 

0 
-i 
Cl 
)> 

)> 

""' 0 

0 
-i 

0 

-i 

0 

""' ::c 
,... 
0 

Fra nasjonale transportutfordringer 
til lokale produksjonsutfordringer 

Produksjonssjef Roar Gartner var tilbake 1. mars etter et halvt års permisjon 

for å lede den sentrale arbeidsgruppen som har utarbeidet det nasjonale 

utfordringsdokumentet i forbindelse med Nasjonal transportplan. 

Oppdraget var å finne helhetlige utfordringer og strategier på tvers av etater 

og særinteresser. Hvilke erfaringer har han med seg tilbake til Vestfold? 

H va er du mest for

nøyd med i arbei

det med det na

sjonale utfordringsdoku

mentet? 

- D t gode amarbeidet om 

ble etablert mellom de fire 

tran portetatene. Vi klarte å 

sy ammen de ulike 

transportetater under felle 

over krifter. D t ble ikke et 

vegkapittel, et jernbane

kapittel osv. De ulike trans

portmidlene ble behandlet 

om deler av en helhet, for

teller Roar. 

- Jeg er fornøyd med at vi 
fikk et dokument med 

truktur og klarhet. Vi formulerte en visjon for 2030 og 

det bidro til å klargjøre etatene utfordringer fram

over. Utfordringsdokumentet konkluderer med at vi 

trenger en ny kur i transportpolitikken. Vi kan ikke 

godta at liv og hel e ofres i trafikken, og at vi beveger 

os bort fra en bærekraftig utvikling. 

Vi fore lår derfor en 0-visjon for trafikkulykker (0 

drepte og livsvarig skadde) og redusert biltrafikk i 
byområdene. «Byområdene» er definert om de fire 

største byen + østlandsområdet innenfor InterCity

triangelet Lillehammer-Skien-Halden. For å få til dette 

er det nødvendig både å bedre kollektivtilbudet og å 

legge restriksjoner på bilbruken. J g tror vegprising er 
nøkkelen for å få det til, sier Roar. 

- Hva har vært vanskeligst å få til? 

- Å få alle ektorene til å delta på like fot. Det er Vegve-

enet og til en vi s grad Jernbaneverket om harme t 

erfaring med denne type planlegging, men samspillet 

med de to andre etatene ble bra etter hvert. 

- Hvordan harprose en og organiseringen vært? 

- I tillegg til de fire tran portetatene i arbeidsgruppa og 

styringsgruppa, har vi hatt en referan egruppe på 14 

intere eorgani asjoner. Det har vært svært nyttig å få 

inn pill fra Transportbrukerne Fellesorg., aturvern

forbundet, orsk Havneforbund, Trygg Trafikk o.a. 

- Er samarb id m Hom transportetatene framtiden? 

- Ja, men jeg tror Vegve enet og Jernbaneverket harme t 

å hente på å samarbeide i oppfølgingen av planen. De 
dekker samme transportbehov i større grad enn tilfellet 

er med sjø- og luftfart. På overordnet nivå bør man imid

lertid e de fire transportetatene i sammenheng og ut

nytte de ulike transportmidlene fortrinn, mener Roar. 

- Jeg tror amfunnsøkonomisk riktig prising av 

transportmiddelbruken vil bli et hovedtema framover. 

Det betyr at brukerne av veg, jernbane, sjø og luft må be

tale det bruken faktisk ko ter. Både inve teringer, vedli

kehold, miljøkostnader, ulykkeskostnader o.a. blir lagt 

inn i prisen. Da vil riktig valg av transportmiddel for 

enkelte også bli det riktige for samfunnet. 

- Hva har du lært av denne jobben? 

- Jeg har lært mye både om de andre transportetatene og 
om hvordan man kan få fram et helhetlig re ultat. D t 

håper jeg å kunne bringe videre. Dessuten har mitt fra

vær gitt andre på Produk jon avdelingen en mulighet 

til å vi e hva de kan! 
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INNTRYKK UTENFRA 

I ... 
En <<harding>> fra Nøtterøy 

- Jeg har vært og trena i dag skjønner du, det er derfor jeg er Litt rød i toppen, 
forteller en energisk og kampklar ordfører på Nøtterøy. 
Klokka er 09.00 om morgenen og Svein Hnrdin Hansen har vært i gang siden kl. 0600, 

1 først med pumping av vekter, så i møte 
og deretter til intervju med Vegvesenets utsendte. 

H adde det vært opp til ordføreren, kunne i 

hatt et intervju kun om «Tøn berg-pakka» 

og trafikkforholdene på Teie. Det er tydelig

vi den saken han brenner me t for akkurat nå. I tillegg 

til «pol aken» da, elvfølgeHg. Kan kje det kulle vært 

folkeav temning både om pla ering av Polet og 

trafikkforholdene på Teie?! Prøver jeg, men får et be-

temt nei av ordføreren. 

Hva ville du gjort hvis du var vegsjef for en dag? 

- Veg jef med penger? ! Da skulle i hatt et gjennom

gåend veg y tem m d et bærende vegn tt der trafik

ken til og fra øtterøy kull gå om murt, uten kø. 

Han fort Iler at Tei Torv har en gjennomgangstrafikk 

og år døgnrafil<k på 14.800 biler. Han nevner at kom

munen har kommet med et for lag til miljøkulvert slik 

at gjennomgang trafikken kan pa re uten å for tyrre 

«idyllen» på tor et. - Folk kal kunne ta en tur til Teie 

Torv i fred og ro. Torvet er en arena f r butikker og tra

fikken må fjerne , ier ordfør r n. I tillegg vil han ha et 

kollektivfelt plas ert ved siden av d n ordinære veg n 

til og fra Tønsberg, lik at bus ene lipper køen. D ter 

viktig for folk om jobb r og går på kole i byen å ha et 

godt busstilbud. Han il jobb for framkommelighet for 

alle, men prioriter kollektivtran porten. Et godt ut

bygd bu nett på øya blir og å nevnt. I till gg priorite

rer Harding Hansen et godt utbygd gang- og ykkel-

v gnett. 

Hva slags forhold har du til Statens vegvesen? 

- Jeg tror jeg og kommunen har et godt forhold til Veg

ve enet, ier han, men legger til at rollen Vegve enet 

har i enkelt aker, om en tat i staten, a og til kan 

være frustrerende for en kommunepolitiker. Han me

ner at Vegve enet har lagt itt løp utenfor det politi ke 

y tem og at dette bør p . Han till ri mange sam-

menhenger pør m I om kommunene og Vegvesenet 

piller på samme lag. 

Snart døgnet 

rundt 

- Jeg har 

ettermiddag -

åpent hver 

mandag, fortel

ler Harding 

Han en. Da er 

det mulighet 

for folk å ta en 

uformell prat 

om må og 

tore ting. 

Han føler at 

han m d denne 

åpn kanalen 

får en mer per-

onlig kontakt 

m d øyboerne. 

Dagen før dette 

intervjuet var 

han i møt m d 

foreldre til au-

ti ti ke barn og det hadde tydeligvi gjort inntrykk. 

Han nevner det flere ganger i løp t av intervju t. Som 

travel politiker har Svein Harding Han en ikke mange 

ledige k elder, men noen helger prøver han å holde 

«hellig». 

Diskusjon om hver kvadratmeter 

- På øtterøy vil vi i framtida ha en ammenh ng m d 

områder for rekrea jon og o iale aktiviteter, forteller 

Harding Han en vid re. Kommunen r inn tilt på å 

ikke bygge ut nye, tore arealer til boHgområder. Tøns

berg/ øtterøy-området er et attraktivt sted å bo og 

ifølge Harding Han en er det viktig at øtterøy vok er 

for iktig. 
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løpet av de seks åren jeg 

har jobbet på vegkontoret 

har jeg fått den uvanen at 

jeg fråt r i kontorrekvi-

ita. Jevnlig tar jeg meg en 

tur innom ek pedi jonen 

foråra ke med meg notatblokker 

og penner. M n i den i te tiden 

har det blitt noe vanskeligere. Jeg 

har regi trert at ting har begynt å 

kje. For finne ut av d tte, har jeg 

tatt en prat med Karina Krokeborg 

og Inger æ s på eksp di jonen. 

Hva er "grønt kontor" ? 

"Grønt kontor" er en kombina jon 

av sparing, nøkternt forbruk og 

systematisk valg av miljøvennlige 

produkter. Jentene forteller ivrig at 

det iden høsten 1998 har vært en 

systemati k endring av materiell 

og rutiner. Rimelige rekvi ita vel

ge framfor mer ekslusive "Roll 

Royce-løsninger". 

- Formålet var før t og frem t å 

pare penger, men og å å finne 

mer miljøv nnlige produkter. For 

en gang kyld går miljø og øko

nomi hånd i hånd, fort lier Inger. 

Fra «kjekt å ha» til sparing 

Skap ne med penner, ting og tang 

kal ikke lenger fylle opp til bri -

tepunktet. Jentenes nye rutine er å 

fylle kapene lik at d t til enhver 

tid r moderat m ngder av ting. 

Det har faktisk redu ert forbruket. 

år det er mindre a ting, tar folk 

og å mindre, ier Karina. 
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Jeg m i at jeg kjenn r meg igjen. 
Pulten min flyter av tek tmarkør r 

i all r gnbu n far er. r det 

lutt p d tte. Her tter kal kun to 

farver ære tilgj ngelig. For tid n 

er d t ro a og gul. 

Fra Rolls Royce til konebil 

D nye produktene velg ut i nært 

amarb id med leverandøren. Jen

t ne prøver eg fram. D ter en

kelte ting det ikke kan pare p . 

mindr mjljøvennlig . Et ek emp 1 

på d tt r di ketter. 

- Vi pr vd billige variant r, men 

de ramlet ne t n fra hverandr , 

fort lier Karina og Ing r om har 

klar m runger på hva om er bra 

og d rlig m d de ulike produkten . 

Br tt kan de bryte ut i en disku j n 

om tap k alitet og limtub r. 

Fra holdning til handling 1 

- I b gynn 1 n kom d t no n kla-

tt for-

par litt. Gjennom 

handling ne re kan vi f n 

holdrung endring her p hu t, 

m ner Ing r. 

Rune er 
etatens miljø
koordinator 
og hører til i 
vegsjefens 
stab. 

Fra holdning til handling li 

Jeg yne d t arb id t om Felle -

tjen ten har b gynt p er eldig 

bra. En veldig viktig d 1 av miljø

arbeidet er vårt get forbruk. Hver 

dag forbruker Staten vegve n 

Ve tfold en ikke ub tydelig mengde 

varer og tjen t r. I t globalt per-

pektiv pill r d t kan kje liten 

rolle om vi r du r r årt forbruk, 

men alle monner drar. Vid re er 

egne handling r et viktig ignal, 

b de til r omgiv I r og til gen 

organi a jon. 

En over ikt fra 1 verand r n vi er 

at en gj nnom nitt gkontor-

per on i løpet a 199 brukt fem 

tu jp nner, fir kul p nner og tr 

blyanter, og et halvt viske! r. Jeg 

vet om p r on r om i løp t av en 

måned klarer lø e bort m r enn 

dette. D t b tyr at det h r og der it

ter per aner om irkelig bruker 

lite materi li. D t burd d f pre

mie for. 

"Grønt kontor" er en komb1nas1on av sparing, nøkternt forbruk og systematisk valg 
av miljøvennlige produkter. Inger Næss (til venstre) og Kanna Krokeborg (til høyre) 
velger ut de nye produktene i nært samarbeid med leverandøren. De vurderer så 
produktene ut fra egne erfaringer og tilbakemeldinger fra brukerne. 
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Barna følger med 
på Vegvesenets 
aktiviteter 
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Vestfoldems redaksjon falt pla

dask for dette fornuftige innlegget 
om brøytestikker og viktigheten av 

dem. Dessverre har vi ikke navnet 

på den unge forfatter, men betrakt

ningen ble presentert sammen med 

andre barnetegninger ved åpnin

gen av Gamle Sande vegstasjon i 

fjor sommer. Vi blir lagt merke til! 
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TRAFIKKSIKKERHET FOR ELDRE 
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Vestfold som ressurs- og kompetansesenter for opplæring av eldre bilførere: 

Interessen større 
enn forventet 
Alle bilførere i Vestfold som fyller 70 år i år får invitasjon 

til trafikkurs. Hensikten med kurset er å redusere risikoen for 

ulykker og samtidig bevare bevegelsesfriheten for eldre bilførere. 

Etter første utsendelse, til de som fyller år tidlig på året, har 

responsen vært meget bra. I Larvik og Tønsberg er det fulle kurs og 

ventelister, noe mindre i Horten og Sandefjord. 
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TRAFIKKSIKKERHET FOR BARN 
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OBS! Vil blinkende skilt på bussene gjøre andre trafikanter mer oppmerksomme på 

at det kan befinne seg smårollinger i vegkanten - eller i vegen? 

Skolebarn i vegen! Vil trafikantene bremse ned? La være 

å kjøre forbi bussen? Bli mer aktsomme? 

Vil effekten avta etter hvert? 

Svaret får vi forhåpentlig gjennom et ett-årig prøveprosjekt med 30 skolebusser i Larvikdistriktet. 

ene har " koiebarn

motiv" og begynner å 

blinke når bu en åp

ner dørene. år bu en 

lukker dørene etter å ha luppet av 

·skolebarn, fort etter blinkingen i 

20-30 ekunder. 

Etter oppfordring fra runferd el -

minister Odd Einar Dørum og Veg

direktoratet, tilte Ve tfold fylke -

kommune eg po itiv til å være 

med i prøvepro jektet ammen 

med Hedmark fylke kommune. 

Koordinatorene for pro jektet har 

vært Tove K værne fra Srunferd el -

eksjonen i fylkeskommunen og 
Rune Lundquist fra Staten vegve

en Ve tfold. 

Positive reaksjoner 

- 200 sjåfører kjører ca. 6.000 barn 

til og fra kolen hver dag. D n lett 

tilgjengelige bryteren gjør at sjåfø

rene kan bruke de blinkende kil

tene og å når barn kal tte av 

utenom den vanlige skole kyss
tiden, ier Halvard Eik, om er bil

jef i orge bus . 

- oen av bus ene "tyv- tartet", 

og erfaringene var positive. Det 

virket om om andre trafikanter 

bremset n d, spe ielt andre yrke -

sjåfører, forteller han. 

Dette støtte av trafikkleder Bjør

nar Haugland en uke etter opp-

tart. 
- Bu jåfør ne merker veldig tor 

forskjell. Andre trafikanter foretar 
færre forbikjøringer når bu sene 

topper for av- og påstigning og 

det vi e større akt omhet generelt, 

forteller en fornøyd Haugland. 

Forsinket 

Skiltene er produ ert i Frankrike, 

noe om skapte en del kommuni

kasjonsproblemer og forsinke! er. 

Skiltene skulle egentlig vært fer

dige til skolestart 1998. 

- Skiltene inneholder ingen meka

ni ke deler, bare kretskort, og lig

ger godt an til å bli EU- tandard, 

forteller Rune Lundquist på 
trafikksikkerhet eksjonen. 

De før te prøve kiltene skulle i 

følge det fran ke firmaet fe te med 

tape og borrelås på innsiden av 

vinduene. 

- Kreative skoleelever ville nok ut-
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662 per oner har f tt bre fra eg-

jefen i Ve tfold med tilbud om 

kur . Brevet er endt til alle om 

fyller 70 r før te halvdel a 1999 

og m har før rkort. TLI hø t n f r 

alle om fyller 70 annet hal r i r 

et til arende tilbud. - Tiltaket med 

in itere b temte alder grupp r 

gj nnom brev blir n prø d ut i 

Ve tfold og kal viderefør til hele 

landet h i ffekten er god, i r 

a d.ing. Klau Otter en. 

Foregangsfylke 

- Trafikkur for eldre bilfører 

Ve tfold har vært i gang i flere r 

all rede, forteller Klau videre. 

for k t lektronikken nærmere 

med en lik lø ning. Vi valgte 

tt kiltet utenpå bu n, og be

kytte det med en ramme a ru t

fri tt tål og ripe ikkert gla 

To e Kværne. 

Monteres av Vegvesenet 

0 t er eg ta jon om har mon-

t rt kiltene på de 10 org -

bu ene SB-bu ene brukte eget 

erksted). Sy ternet kulle være 

edlikehold fritt og enkelt b -

tjene. D rfor ble det montert en 

a I på bryter på da h-bordet i 

bu en. 

- 0 tte har vært en p nnende ut

fordring, pe ielt fordi bu ene 

ikk ar like. Tore Bernt n har 

gjort en flott jobb ved hele tiden å 

finn nye lø ninger for alle 1 dnin

gene om kulle trekke , fort Uer 

0 e Jensen, om var verkst dleder 

på under arbeidet. 

Evaluering 

Ifølge Ingvild G emyr fra Vegdi

rektoratet kal pro jektet e aluere 

ved måle fart/nedbremsing og 

Sel om i har holdt p m d like 

kur for eldr , r det allik el 

ukj nt for mange. Ve tfold har ært 

foregang fylk for trafikk

opplæring a eldr bilf r r . 0 tte 

er n utvidet, og p iali ringen i 

taten egve n har gitt Ve tfold 

utfordringen om r ur - og 

kompetan nter, et land -

dekkende an ar for informa jon 

og opplæring tiltak for ldr . 

Positive tilbakemeldinger på 

tidligere kurs 

TØI har e aluert de eksi terende 

trafikkur ene i Vi tfold om ffek

tive, men antallet deltakere ( 00 

tk) er f r lit til fa t 1 eff kt n 

med ikk rh t. Tilbakemeldinger 

fra ldr om har gj nnomg tt kur

t, r m g t p itiv . - Und r -

k 1 en vi er og at 60 % av all el-

dr bilfør r kan tenk g kur , 

dre til 

opp

dat re g, ier Klau Otter n til 

lutt. 

Blinkende skilt er montert både foran og bak på 30 skolebusser 1 Larv1kdistriktet. 
Fra venstre: Rune Lundquist fra Vegvesenet. Tove Kværne fra Vestfold fylkeskommune og 
Ingvild Gåsemyr fra Vegdirektoratet. 

foreta intervjuer I ob rva jon r i 

vegkanten. 

- Re ultatene - forhåp ntligvi økt 

oppmerksomhet og aktpågivenhet 

blant trafikantene - er an kelige å 

måle. Vegve enet h per å innlede et 

amarbeid med foreldre, kommu

nene, politiet og bu jåførene når 

d t gjelder evaluering. Larvik 

trafikksta jon kal og å delta i eva

lueringen. 0 retter går en rapport 

til Vi gdir ktorat t, om igjen lager 

en fell anb fating til Samf rd-

e l departementet, ier Rune 

Lundqui t. 
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e all r fle t vil 

være enig i at 1 

dr pt på vegene 

i Ve tfold er alt

for mange. Men 

hva er å t pa elig antall? 15? 

10? 5? Er d t i det h le tatt ak pta

belt atm nne ker blir drept eller 

I mle tet i trafikken? 

erige har Rik dag n vedtatt at 

en nullvi jon kal I gg til grunn 

for trafikksikkerhet arbeidet. ull

vi jonen innebærer at trafikk-

y ternet p ikt kal innrette lik 

at feilhandlinger fra trafikantene 

ide ikke kal medføre at no n blir 

drept eller pådrar eg varig hel e-

kade. D tte er elvfølgelig det 

ene te prin ipp om er etisk for

svarlig. F vil vedkjenne seg at de 

ak epterer at menne ker blir drept 

for at trafikken skal komme fram. 

Sven kene har gått ett kritt vid re 

og purt g hva om må til for at 

vi jonen kal bli virkelighet. 

D n venske nullvi jonen hviler 

på en erkj nnel e av at det ikke er 

ulykkene i eg elv om er proble

met, men derimot de kadene ulyk

kene medfører. At vegtran port 

kal kunne kje h It ut n feil og 

kader av n slag, r ut nkelig. 

Tro salt dreier det eg om et y -

tem med mange frie aktører og 

terke fy i ke krefter. All menne -

kelig aktivitet innebærer fare for 

feilhandlinger og fare for kade på 

per oner. lv om vi kal arbeid 

for å r du re antallet ulykker, er 

det enda viktigere arbeide for å 

ne av de 

ulykken 

Lø ningen på trafikksikkerh t -

problemet blir d rmed før t og 

frem t å arbeide for et trafikk-

y tem h or d fy i ke kr ft n 

man ut tte for n r en feil

handling inntr ffer, ikke blir ter

kere enn at menne kekroppen kan 

t le dem. D kreftene om utlø e , 

il avhenge av rna en (vekten) til 

de kjør tøyer om er in olvert og 

ha tigheten i kolli jon øyeblikket. 

I denne ammenheng er det hastig

heten om er påvirkbar. 

Hva betyr dette i prak i ? Sven-

kene er i gang med legge om 

fart gren e y tem t i am var med 

det de har kommet fram til er de 

menne kelige tålegren ene. D tte 

medfører at farten p teder hvor 

det kan oppstå konflikter mellom 

biler og myke trafikanter ikke kan 

være høyere enn 30 km/ t. P te

der hvor det er fare for at biler kan 

treffe hverandre i 90 grader vin

kel, kan fart grensen ikke vær 

høyere enn 50 km/t. D r det er mu

ligheter for møteulykker vil farten 

maksimalt kunne være 70 km/ t. 

Bare på veg r med midtdeler og 

med et ideterreng uten fa t objek

ter, kan det være aktuelt med en 

fart gr n på 90 km/t. 

Tilpa ning av fart gren ene til det 

om er for varlig ut fra menne k -

lige t legren er, er et nøkkelpunkt i 

nullvi jon tenkningen. Til dette 

hører innr tninger om vi vet vir

ker ha tighet demp nde: humper, 

opph yd gangfelt, inn nevringer, 

rundkj ringer o v. Et annet nøk

kelpunkt er tiltak om fy i k kan 

hindr konflikt itua jon r mellom 

trafikanter: midtdeler , r kkverk, 

para jon a myke og harde trafi

kanter. I tillegg kommer all tiltak 

om kan redu ere kadene n r et 

ammen tøt før t har skjedd; bruk 

av bilb lte og annet ikkerhet ut-

tyr, kolli jon ikkerhet i kjøretøy

ene, ettergivende vegut tyr, fjer

ning eller ikring av objekt r i ve

gens ideterreng. 

Vegdirektoratet og Trygg Trafikk er 

nå i gang med utrede en nor k 

null i jon. Stortinget ba under be

handlingen av or k veg- og 

vegtrafikkplan 1997-2007 om en 

lik utr dning, og denne vil bli Lagt 

fram ne t år i forbindet e med b -

handlingen a a jonal tran port-

plan 2002-2011. 

Mange mener at den ven ke null

vi jonen lik i før t lærte den å 

kjenne, 1 gger for tort ans ar p 

vegholderen og for lite p trafikan

t n. D t r greit nok legge til 

grunn at det alltid vil kj feil-

handlinger i trafikken. ba ere 

trafikk y ternet p at trafikantene 
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kal få gjøre om de vil, er noe helt 

annet. (Og d t r da h lier ikke lik 

de tenker i Sverige.) 

Det ies at der om alle fulgte tra

fikkreglene, å ville dødstallene al

lerede være redu ert m d 50 % her 

i landet. D t er like el litt av et tan

kekor at elv om alle kjørte "etter 

boka», ville fort att mer enn 150 

menne ker dø årlig på norske ve

ger! Slik jeg er det, må det derfor 

arbeide på to fronter: for det første 

må vi tilpasse fart gren er og veg

miljø til hverandre, for det andre 

må det jobbes for en mer an varlig 

trafikantatferd gjennom økt 

kontrollvirk omhet, informasjon 

og opplæring. 

Vi under treker ofte at ulykke -

risikoen i trafikken ingen teder er 

lavere enn i orge, og at den aldri 

har vært lavere enn nå. Likevel har 

vi liten grunn til å være stolte. 

B de fordi alt for mange fort att 

v' ennå aksepterer denne prisen for 

fr kommelighet n. ullvi jonen 

snu opp-ned på åten vi betrakte 

trafi en på og vil kunne gi 

trafikk i.kkerhetsar 
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PROSJEKT 

MENGDETRENING 
E T PROSJEKT FOR Å SKAPE EFFEKTIV FØREROPPLÆRING OG ØKE UNGE BILFØRERES KOMPETANSE 

Mer øvelse gir bedre bilførere 
Forskning viser at bilførere som har hatt mange timer bak rattet før de tar førerkort, har lavere 
ulykkesdeltakelse enn bilførere som har liten erfaring eller kun kjøreskoleutdanning. Med dette for 
øyet oppsto et nytt begrep i trafikksikkerheten, mengdetrening. Forskriftene ble endret slik at 
øvingskjøring med bil kunne ta til ved fylte 16 år. 

M ntornreir 

en TØI-rapport n ub -

tyd lig økning i privat 

ø ing kjøring. B de or k eg- og 

vegtrafikkplan ( VVP) 199 -2007 

og taten egv en Ve tfold k-

t rn handling program 1997 po

ngt rer muligheten og beh v t 

for m ngd tr ning. En pro jekt

grupp ble n d att og tart t itt 

arb id i mai 199 

Tiltak 

D ter en rekke tiltak om er aktu

elle for øke omfanget av m ngde

tr ningen. Mange av tiltakene kan 

gjøre over tid for n m I n . 

Pro jektgrupp n prioriter r 

komme i gang med informa jon -

møter for 16- ringer og dere forel

dre/ led agere våren 1999. 16- rin

gen vil få invita jon i po ten. D t 

er planlagt 24 møter i r t, d . 

k møter pr. di trikt r og hø t. 

Informa jon møt ne kal gi publi

kum informa jon om bl.a. hen ik

t n med mengd trening, mulighe

t n for privat ø ing kjøring, 

ormalplan for før ropplæring 

kla B, førerpr ven, ulike m to-

der for pri at øving o . I tillegg 

legge det opp til at publikum kan 

till 

med en id ofilm om tt r foku 

p en del viktige element r d pri

vat øving kjøring. 

Samarbeid med trafikkskolene 

Pro jektgruppen har invitert 

trafikk kolene om n nær arnar

beid partner for kunn r ali r 

et relevant tjene tetilbud og ørge 

for at informa jon kvelden blir 

fulgt opp. 

Kjørelærer ikke redd 
for jobben sin 
- V r bran je er n viktig re ur og 

bør bruke b vi t n r myndighe-

t ne nå anb faler mer pri at ø ing -

kjøring, ier kjør lærer Helg B rg 

Han n ved Centrum trafikk kole i 

Tøn berg. Han r udelt po iti og 

d !tar gj rne m d in kompetan e 

p informa jon m t n og i forhold 

til hj mm ne. 

ha kontakt med en trafikkskole 

når hjemmet tarter øving kjøring 

med 16-åringen er en forut etning 

for en helthetlig og riktig opplæring, 

mener Helg . Han er ikke redd for at 

foreldre vil overta jobben eller at 

kjør lær r får mindr gjøre. 

Hvordan få hjemmene på banen? 

- Jeg er pent på om hjemmene 

mobili er r til øving kjøring, ier 

Helge. Han har derimot erfaring 

med at for ldre tadig «ikke har tid» 

til følge opp barna ine. Hvi 

kjøreopplæringen i trafikk kolene 

hadde vært dyrere, vill muligen 

flere foreldr algt trening med 16-

ringen elv, men Helge tror fr mde

le folk vil b tale for at profe jonelle 

lærer barna dere kjøre bil. 

Fine å jobbe med 

H lg yn de fl te 16 og17- ring

ene er fine jobb med. D er ured

de amtidig om de fremdel har 

re pekt for de om er b dre nn eg. 
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- Vi vil være en viktig ressurs når 
myndighetene legger opp til mer pnvat 

øvingskiønng, sier kJ0relærer Helge Berg 
Hansen ved Centrum trafikkskole. Her 
forteller han Ehse og Linda (g1emt bak) 

hvordan langkiønngen har gått. 

Først usikker, så selvsikker 
og til slutt ydmyk 
Som mor til en datter på 16 år 

ønsket jeg å gå inn i et samarbeid 

med en kjøreskole i forbindelse 

med øvelseskjøring. Jeg tok 

kontakt med Helge Berg Hansen 

ved Centrum kjøreskole i Tønsberg. 

Vi startet et treningsopplegg 

høsten hun fyllte 1 7 år. 

Svært positiv 

- D tt blir jeg med på, ar Helge 

umidd !bar kommentar p min 

h n ndel e. - For kunne ære 

en god veileder, anb faler jeg deg 

ta en kj rete t og det gjorde j g. D t 

gikk utrolig nok meget bra. 

Første kjøretime 

- Hun ringen trykkandidat, var 

Helge umiddelbar kommentar 

etter før te time i opplæring bil. Et

ter mange r om kjørelær r kan 

han etter kort tid vurdere ele en. -

En diamant m lipe i kant ne, 

forklart Helge. Han forklart og 

at hun har god koordinering og 

god føling med bilen. Datt ren 

kom hj m fra før te kjøretime og 

fortalte at hun hadde vært eldig 

n r , men at læreren var «kul». 

Treningen i gang 

Etter andre time fikk hun f lg nde 

å tr ne på: 

- m veger m d trafikk fra høyre 

- forkjør eger I ikk forkj r eg r 

- kikke m r i p il t 

- ære myk r m d clutch n 

Mor og datter følte al or tog kjørte 

mye i den p riod n. Etter at vi tid

ligere hadd krangl t om m ba

gateller, var vi b gge blitt my roli

g r . Datt r n hadd f tt be kjed 

av Helge at mor n fakti k var en 

god j før. D tte ar no hun lv

følgelig ikke hadde tenkt g for 

bare noen uker id n, at mora 

kunne lær bort bilkjøring. Tidli

gere endte h er kjøretur med full 

krangel og tidlig hjemtur. 

Fra nervøs til selvsikker 

g r kjøringa helt gr it, a en 

tolt datter til mora morgen n før 

fjerde kjøretime. Men p jobben 

fikk jeg telefon fra kjør lær r. - Vet 

du hva om kj dde i dag?, p r 

han. Hun holdt på kollidere med 

bil fra høyre, dette var alvorlig. 

Hun tok en klar avgjørel om ikke 

toppe, hun var ikker p at 

bilen fra høyre topp t. Fra være 

nervø , til å bli mer ikker på g 

elv, ar hun n for ikker! Da m 

det ifølge H lg n h ndel e til, 

lik at hun kal lære. Hun lært a 

n t nkolli jonen m d i bilen, for 

hun ble litt m r ydmyk etter dette. 

Bedre og bedre, men ikke god 

nok - mer øvelse må til 

Etter b de glattkj ring og lang

kj ring, er hun n n mye b dr 

j før. lkk br kjekk og I ikk r 

og h lier ikke u ikk r. Takler de n

kelt itua jonene og et m r h or

for hun gjør om hun gjør. Hun har 

opple d en del itua joner i trafik

ken om hun har ært nødt til ta

kle d r og da. kal vi bruka tida 

fram til hun fyll r 1 r til pri at 

øvel kj ring. Helge vil ta kontakt 

m d o n en uker før oppkjøring 

lik at hun kan få t par 

oppfri kning timer m d han. 

Dette anbefales 

Vi h per dett lykke og jeg anbefa

ler p det terke te d nne form for 

øvel kjøring. Ta tidlig kontakt 

m d en trafikk kol lik a t læ reren 

og hjemmet kan planlegge lærin

gen ammen 

Vestfolder"n 1/99 t--------------------------------------13 



0 

" 
0 
-4 
0 

0 

"" c 
z 

"' ;i;., 
-4 

"" m 

r) ~ ... ' ' .. 
!.-1 8 I Il ~l J 0 JJ JJ 8 ~J ~l I 10 8 . r ~ 
} 10 y· t} ~J 8 J J 8 r } J ~ J ~ 8 

Julaften, nyttårsaften, you name it, de er på jobb - våre folk på vakta. 

1400 km veg er der selv om vi feirer jul. For å holde en viss standard 

og ha best mulig framkommelighet hele vinteren, må det være folk 

til stede for å ta ta de riktige avgjørelsene og utføre den viktige 

jobben på vegen. 

M ed strategi «bar veg» for E 18 hele vinteren, kreves det en bered

kap om til en hver tid er oppdatert og om tar itt an var 

alvorlig. - Med 18 jåfører og 6 per oner fra !edel n skulle 
dette dekke godt, sier Jørn Falch på Ås vegstasjon. 

Dyr vinter 

-En vinter i Vestfold ko ter ca. 20 mill. kr, sier Jørn til Vestfolder'n. Med de 

værforholdene om vi har hatt i vinter, har Vegvesenet brukt mer salt enn i 
fjor, forteller Jørn videre. Med stabilt vær brukes mer alt. Vi salter når det 

forvente å fry e på, eller når nøvær er på gang. Da alter vi før nøværet 

forvente å starte slik at det ikke danne såle. Ved kuldegrader ned til -7 

brukes tørr alt, avhengig av vind og vegbanetemperatur. Saltlø ning blir 

brukt ned til ca. - 12 grader. D tte bruke kun mot rim, ikke ved snø og i . Vi 

bruker også noe som kalles befuktet salt «Slurry». Salt knuses og tilføre 

væske, en slags velling som ligger bedre på vegen. Dette brukes ofte ved 

vindvær. 

God ordning 

- Beredskapsordningen vi har i dag er slik standarden tillater det, ier Jørn. 
Utfra jobben som er bestilt, er dette et riktig nivå med beredskap. Og å utfra 

ressur er og økonomi fungerer ordningen bra. 

1400 km veg å brøyte 

Vegvesenet i Ve tfold har eks brøyteenheter av til sammen 98 enheter i 

hele fylket. Vi har selv ansvaret for E 18 og hovedinnfartsårene til byene. 39 

private brøytekontraktører tar seg av det resterende vegnett, i tillegg til 

kryssrydding og rydding av gang- og sykkelveger. 

Sjåføren tok 

- Jeg er en av dem, bare med 

litt mer ansvar, sier Jan Syvert 

Bråten på As vegstasjon. Som 

sjåfør med lang erfaring på 

beredskapsvakta, ble han 

spurt om han ville ha den 

ansvarsfulle jobben inne på 

trafikkstyringsrommet i stedet 

for i lastebilen. Dette er en 

jobb som alltid har vært 

knyttet til oppsynet. Jan 

Syvert slo til, tok utfordringen 

og liker seg godt. 

Det jeg har avnet som sjå

før tidligere, for øker jeg 

nå å gi til gutta, forteller 

Jan Syvert videre. Praksis og teori 

er og å i denne ammenhengen to 

helt forskjellige ting. Han føler at 

sjåførene stoler på han og gir han 

tillitt. I tillegg har han god dialog 
med Odd Erik en, Jørn Falch og 

Jarle Hillestad. Hvis det oppstår 

problemer, har han mulighet til å 

ringe og ammen finner de en løs

ning. 

Jan Syvert Bråten (t.v.) samarbeider 
godt med sjåførene Tor Anton Gran 
og Oddvar Brekkeseter (t.h.) 
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utfordringen 

- Det har vært mye nytt å lære og en stor 
utfordring for meg, forteller en fornøyd 
Jan Syvert Bråten. 

Mye nytt måtte læres 

D t ar mange ting ette eg inn i, 
bl.a. m tte han lære alt om vær

data. Fra å ære jåfør og utføre 

oppgaver ute til elv ta be lutnin

ger og bruke ut tyret riktig, er en 

tor o rgang. Han har tatt lyn

kur , men kan ikke få fullro t 

Hann 

mer a h nne enn det han har I rt 

p kur . 

Først kaffe - så temperaturen 

Kl. 03.30 ankom.mer Jan yvert 

tt r n ra k kopp kaffe I r han 

av temperatur n i lufta og i egba

r a metogram.m t og 

nakker m d ande og Vi roingen 
veg ta joner. Hvis han er n u ik

k r I r han opp værradaren. Etter 

at vakt ne jekkrunde p E 1 r 

gjort og det vi er eg at det ikk blir 

alting og brøyting, følger j før ne 

egne arbeid lister om formennen 

kriver ut ed hvert ted. Hvis det 

ru ikkertom det kan bli glatt om 

kort tid, er det alltid en altbil i 

h ert omr de om er tilgjengelig. 

Kl. 05.30 får han til endt vær- og 

før forholdene fra vaktene og Jan 
Syvert nder dette videre til VTS. 

Før t da har Jan Syvert full over-

ikt. S g r dagen in gang, helt av

hengig av vær t. 

J \J y 8 J ~1 =-> · t 8 "0 J J 8 r I I J 8 cJ 

Her er to av de 
nye flaggskipene 
avbildet under et 

vaktskifte på 
As vegstasjon. 

t\~rJr~ "J --' .J --' 
1J·r~·ryr 
..J ~:..J ~ 

-Ås vegstasjon mottok nylig, som den siste av våre tre vegstasjoner, 
en høyt spesifisert lastebil for brøyte- og strøtjeneste på E 18. 

d nøfall il bilen ha montert en br dd ju t rbar diagonalplog 
med effektiv rydd bredde inntil 4m foran, høvelblad med 

gummi kjær for krap bort lap under midt n og vekselplan-

montert alt pred r bak. D tte tilsier at j føren har vært mye "leamikk" 

forholde g til under kjøring. D rfor er det og lagt tor vekt p å kap et 

funksjon It før rmiljø om mulig. Vi kjøpt tiln rm t lik bil til Sand i 

1997 og Verningen i 1998. 

Ekvipa jen ko ter vel 1, mill. kr. Med pl g og alt pr d r r pr ent rer en
heten en amlet an kaffel erdi p nærmere 2,5 mill. ils Gunnar Aa r 

fa t fører på nyanskaffel en utenom brøyt ong n, i brøyt ongen er 

det to jåfør r til om frekventerer flagg kip t. 

For teknisk intere serte har den s iste leveran en følgende 

spesifikasjoner: 

- Volvo FH-12, 420 hk motor, tr aksler m d drift p to, helautomatisk gear

ka e, lang hytte med g d pla for diver e betj ning paneler og ut tyr, 

luftfjæring på alle aksler, hytte og fører to!. Innvendig har bilen automati k 

klimaanlegg, elektri k manøvr rbar fører tol, mobiltel fon med 

"handsfree" o v. 

- Midtmontert TEHO høvel kjær med hydrauli k manø r ring av hev I 
enk, tiltog utskyt. 

- Sørling dumperka e med trevei tipp og idomatic. 

- Brøytefe te m d nødvendige hydraulikkuttak for manøvrering av plog. 

- Trykkluftop rert tilhengerfe te bak. 

- Opplegg for hydrauli k drift av altspreder. 

- Kontrollpanel for alt pr der med GPS-ba rt r gi trerings y tem. 
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Statens vegvesen Vestfold 
har, som det første fylket i landet, 
satt i gang en omfattende endring av rutinene for 
hvordan varsling av arbeid langs riks- og fylkesveger 
skal praktiseres. Fra 1. januar i år har brukerne selv ansvar for arbeidsvars/ing 
for de oppdrag de utfører på eller langs riks- og fylkesvegene. 

TEKST OG FOTO : JORUN SÆTRE 

Vestfolder'n fant Kim Steinsholt og hans firma 
på Barkåker, mens de utførte vegarbeid for 

Telenor. Det bemerkes at skiltingen var 
t1lfredsst1llende. 

Arbeidsvarsling langs 
riks- og fylkesveger 
Alle arbeider langs riks- og fylkes

veger krever en varslingsplan 

og eventuelt vedtak. Dette er 

hjemlet i vegloven §7 med 

forskrift, beskrevet i Hånd

bok 051, utgitt av 

Statens vegvesen. 

tatens vegvesen har 
hatt an var for arbeids 

varsling, både for egne 
arbeider og for andre 

som utfører arbeider 

langs riks- og fylkesvegene. Ifølge 
beregninger har Vegvesenet utført 
arbeider for kommuner, energiverk, 
televerk, entreprenører og andre 
for ca. kr 500.000 i året. 

Hva er nytt? 

yordning har vært under utred
ning de to siste årene. Det nye er at 
brukerne selv må ta ansvar for 
varsling, materiell og utarbeidelse 

av varsling planer for arbeider de 

utfører på riks- og fylkesveger. I til
legg må de sørge for ikring av 

egne arbeidere og at nødvendig 
kompetanse er til tede på arbeids

stedet. Trafikksta jonene er 
godkjenningsmyndighet for 

varslingsplaner / vedtak som bru
kerne utarbeider, og skal til enhver 
tid ha over ikt over arbeider som 

blir utført lang vegene. Det er fag

gruppe veg ved trafikkstasjonene 

som har ansvaret for 
gjennomføringen av 

endringen. Det er Jan 
Arild Førland og Harald 

Inderøy som trekker i trå
dene. Med seg har de et se

kretariat bestående av Inger 

Merete Askjer, Grete Uthus og 
Åshild Eftedal. 

Opplæring 
- Entreprenørene får nå tilbud om 

opplæring for å få tillatelse til å ut

føre arbeid lang vegene, forteller 

Jan Arvid Førland. Det er ønskelig 
at flest mulig læres opp, og proses

sen er satt i gang både blant Vegve
senets egne ansatte og eksterne 

brukere. Over 400 personer får en 

dags opplæring. Videre kal det 

gjennomføres opplæring for perso
ner som skal utarbeide egne planer. 
Di se kursene vil gå over to dager. 

Alle som gjennomgår opplæringen 
får kursbevis som dokumentasjon 

på at vedkommende er kikket til å 
utføre oppgavene. Riktig varsling 
av vegarbeid er avgjørende både 

for arbeidernes sikkerhet og 
trafikantenes framkommelighet. 

Positiv entreprenør 
- For oss som utfører denne type ar
beid daglig, vil den nye ordningen 
lette arbeidet på sikt, sier maskin

entreprenør Kim Steinsholt fra 
Steinsholt i Lardal. Steinsholt er 

sikker på at det etter en tid vil være 
tidsbesparende å kunne varsle 

selv. Han er vært positiv til den 

nye ordningen og hans firma vil 
dra nytte av å gjøre dette selv. At 

planen skal godkjennes på trafikk
stasjonen er helt greit. For han er 
det viktig å ha et godt tillitsforhold 

til aksbehandlerne på stasjonen. 
For et firma som sjelden utfører 

denne typen arbeid, vil endringen 
bety en merkostnad, men for 

Steinsholt vil det ikke medføre 
store utgifter. 



Skal bli bedre på avfall 
- Det er viktig å tenke miljø, og i tillegg er det god økonomi med gjenvinning, 

sier fung. produksjonssjef Jarle Hillestad. Vegvesenet skal nå sette avfallssortering i et bedre 

system. Produksjon skal sette i gang med sortering og systematisering av avfall. - I Vestfold har vi 

allerede begynt med sortering og gjenvinning av visse typer avfall, sier Ove Jensen som har 

N
~e regle~ fra l. 
ianuar giør at 
eta ten må re

d u re mengden avfall. I 

fjor var en gruppe an

satte i Statens egve en 

amlet i Hurdal for å 

drøfte hvordan etaten 

kan bli bedre til å ortere 

og gjenvinne avfall. Det 
jobbe med en forebyg

gende lokal avfall - og 

miljø trategi. 

Det meste kan 

gjenvinnes 

- Statens vegve en har 

allerede flere metoder for 

gjenvinning av avfall og 

vil i tørre grad ta an-

var for milj t, ier Ove 

Jensen til Ve tfolder'n. 

Han er produk jon 
kontaktper on og deltok 

p eminaret i Hurdal. r Vegve-

net bygger og ed likeholder ve

ger, opp t r det for kjellige typer 
avfall, og de fle te kan gjenvinne . 

Som eksempler kan nevne asfalt 

og betong i tillegg til datautstyr og 

papir. - P et gj nnom nitt kontor 

produ rer ni an atte ett tonn 

papiravfall i løpet av ett r, fortel

ler Ove Jensen. Ttl produ ere 

mye papir går det med 14 trær!! 

Håndbok i avfallshåndtering 

I hovedtrekk kal våre avfall -

planer be tå a tre hoveddeler. 

Før t og frem t kal vi hindre foru

rensning og begrense mengden 

med avfall. Det avfallet om likevel 

ansvaret for prosjektet i Produksjonsavdelingen. 

blir igjen, kal kilde ortere og i 

tør t mulig grad gjenvinne . I 
den tr dje fa en skal det om ikke 

kan gjenvinne , behandle p en 

for varlig m te. Spe iala fall m 

håndtere etter egne tr nge r gler. 

- For å komme i gang med å legg 

opp arbeidet rent prakti k, har i 

att ned en pro j ktgruppe, fortel

ler Ove Jensen videre. Pro j kt

gruppa be tår i før te omgang av 

Inger Au tbø, Odd Lund I aksen 

og Ove Jen en. Vegdirektoratet har 

laget en håndbok, om kal danne 

grunnlag for de lokale a fall -

planene. Myndighetene for krif
ter om avfall håndtering danner 

grunnlag t for taten 

vegve n avfall - og 

miljø trategi. 

Dir ktoratet er i ferd 

m då utvikl egne 

miljø ta joner om 

kan pla re p 

veg ta jonene, for ta 

imot ulike typer a -
fall. Dette drei r eg i 

før te omgang om v r 

egen produk jon. 

Lønnsomt å sortere 

}~~~~ D terdyrt Ivre 
li avfall til lagring. Van-

lig a fall, om i dag 

g r i container, vari

erer tter tyngd . - Al

lerede i innkj p -

pro e en a mat ri

ell, m vi i tillegg til 

innkjøp pri en e p 

hva det vil ko te å levere a fallet 

etter at arbeidet er ferdig, ier Ov 

Jen en. Hva kal vi f.eks. gjør m d 

rekkverk tolp n n r de ikke er i 

bruk lenger? Tr verk t r trykk-

irnpr gnert og m b handl i-
lt. Vi m prøv ut nye materialer 

før bruk og tenke alternativt ved 

innkjøp. 
D t å få ned avfall mengd n Løn

ner eg på fl r måter, ikke bare 

økonomi k. Under økel r har 

vi t at arbeid pla er om har f tt 

ned avfall mengden og innført 

systemati k ort ring av avfall, har 

bedre triv el, færr ulykker og min

dre fravær. 
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egrunnel en for 

bygge forbindel en 

var øn ket om min

dre trafikk i 0 lo n

trum. Pro j ktet b -

t r totalt av 26,5 km veg, og inn

befatter ks tunneler og yv bruer. 

Etter planen kal hele v g y ternet 

stå f rdig 1. juli 2000. 

- Vi har gode erfaringer med 

hente inn Vegve en- p iali ter fra 

andre deler av landet: Hele fem fyl

ker har vært i aksjon. Arbeidene 

om utfør av Vegve enet elv har 

en verdi p rundt 120 mill. kr, for

teller Ruth G. Haug, informasjons

an varlig for 0 lofjordtunnelen. 

Med vekt på opplevelsen 

Land kap arkitektene har vært 

med helt fra b gynn l n, slik at 

vegen har f tt fin pla ring og 

form. 

- Et v gpro j kt b høver ikke bli 

<lyrer , lv om man tar h n yn til 

det e t ti k . For eksempel kan det 

bygge bruer i tedet for lage fyl

linger. Det er b dre ut og gir fri 

ferd el i naturen und r bruene, for

teller land kap arkitekt Kir tin 

Laukli. 

Vegeta jon ni jer i kjæringene 

lang eg n gir tørre varia jon, og 

ved tunn !portalene er skjæring

ene blitt laket ut og fram t r om 

ly ning r i kogen. 

Ut end t til brukar ne er blitt 

Oslofjord
forbin elsen 

Etter 30 år med planlegging vedtok Stortinget 

høsten 1996 å bygge en forbindelse 

mellom E 18 i Buskerud og E 6 i Akershus. 

Vegvesenet i Buskerud er "eier" av prosjektet, 

som er antatt å koste ca. 1,3 milliarder kr. 

myket opp med Røykengranitt, en 

natur tein fra t det, og tr er be

nyttet i overgang bruene. 

Verdens lengste undersjøiske 
biltunnel 

4. februar erklært veg j f n i Bus

kerud d n 7,2 km lange 0 lofjord

tunnelen for pnet, ca. 130 m ter 

under havoverflaten. D t gj nstår 

imidlertid enn ca. 40 m. Her er 

forholdene å dårlige at ornr det 

m fry e til -30°C (noe som vil ta 

12 uker) før man for iktig sprenger 

eg igjennom. Foreløpig er det la

get en 350 m lang løyfe p tunne

len om går 20 m under det proble

ma ti ke ornr det. D ter bare 2 km 

av tunnelen om fakti k b finner 

eg under vann. Tunnelen fort et

ter langt inn på land for at den 

ikke kal bli for bratt. Sel med 

Vegen på hver side av tunnelen skal 
harmonere med narurlandskapet. Her er 
en detalj fra brukarene som forskjønnes 
med lokal Røykengranitt. 

denne forlenge! en har den en 

tigning p ca. 7 %. 

Bompengefinansiering 

Bomsta jonen kal kun gjeld for 

trafikken gjennom tunnelen. For -

løpige beregninger antyder at det 

vil pa er ca. 4200 kjøretøy i døg

n t gjennom tunnelen i de 15 ra 

det kal betal bompenger. Førere 

av per onbiler må betale n femti

lapp, en stor trailer må ut med 

220,- kr. Ved kjøpe klippekort for 

40 turer oppnås 40 % rabatt. 

Et liv etter bompengene 

Etter at bompengeperioden er over, 

vil forbindel en bli en lag ring 4 

utenfor 0 lo. Utenom ru htiden vil 

bill tene pare ca. 25 minutter p 

bruke tunnelen, om gjør vegen fra 

ø t til ve t 22 km kortere. 

Hvi en tunnel var lagt til Horten -

Mo , ville forbindelsen mellom 

ø tog ve t blitt 115 km korter enn 

lø ningen om er algt. Det er der

for mye om tyder på at trafikk fra 

S rlandet, Telemark og Ve tfold 

fortsatt vil gå med ferge fra Horten 

m ns trafikken fra Kong b rg og 

Drammen vil g gjennom tunn len 

og videre øro er. 
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opp nera d rng 1 9 
- KFP-programmet gav oss tid og mulighet til å arbeide med 

forslaget, sier Vidar Rehn. Ideen som innbrakte "Rørgruppa" 

16. 000, - kr skaffet også produksjonsavdelingen prisen som 

Arets oppfinneravdeling 1998. Teknikken brukes nå som 

standard på E 18- anlegget, og gjør at man sparer 19. 000, - kr 

pr. løpemeter - ca. 1, 5 mill. kr totalt. 

19. februar 1999 inviterte Forslags

nemnda representanter fra produk

sjonsavdelingen og "Rørgruppa" 

til overrekkelse av diplom og blom-

ter. ''Rørgruppa" består av: Vidar 

Rehn, Wenche Kr istiansen, Espen 

Sø rlie, Jan E. Molland, Jostein 

Svendsen og Trond Bergstrøm. De 

vant med forslaget om å legge 

drensledning i varierende dybder i 

kombigrøfter. 

KFP-arbeidet avslørte et behov 

blant mange ansatte for å komme 

litt rundt til andre deler av virk

somheten. Mange av de ansatte 

har f.eks. aldri vært på E 18 Nord. 

En slik befaring gir et avbrekk i 

hverdagen og skaper verdifull for

ståelse. 

5. og 6. januar dro derfor to puljer 

- Vi har for så vidt gjort dette en 

stund, men nå er det innført som 

standard, sier Vidar Rehn. 

Anne Hov, sekretær i 1998, oppfor

drer alle til å sende inn fors lag. 

Hun forteller a t ett tiltak i år er at 

alle som leverer forslag vil få en li

ten "mottaks-gave", og at sekretæ

ren kan være behjelpelig med 

skriftlig utforming av forslag. 

- Det er viktig å samle gode forslag 

av jentene på fellestjenesten på 

befaring til E 18 anlegget. 

- Vi følte alle at vi fikk et godt 

innblikk i denne delen av virk

somheten, og plutselig forsto jeg 

hvorfor vegbygging er så dyrt, 

forteller en strålende fornøyd 

Laila Imset. 

TEKST ANNE METTE S TORV I K , FOTO LA IL A IMSET 

n· g p 0 E 8 
Også påsketrafikanten e skal opp

fordres til tryggere kjøring. De fem 

juleskiltene med nissemotiv, som 

Trafikksikkerhetsseksjonen satte 

opp langs E 18 i juletrafikken, fikk 

svært positiv mottakelse. Derfor 

skal budskapet nå gjentas i gul og 

fin påskedesign. 

Håpet er at kyllingen skal berolige 

trafikantene, slik a t alle kommer 

trygt fram i påsketrafikken. 

Skiltene kommer opp 1. april, 

som er Skjærto rsdag. 

TS-seksjonen vil gjerne ha syns

punkter på tiltaket, som er et for

søksprosjekt. 

GUL MIX 

Bak. fra venstre: Jan E. Molland. Vidar Rehn, Gunnar 
Hasle og Jarle Hillestad. Foran fra v. Espen Sørlie og 
Jostein Svendsen. Wenche Kristiansen og Trond 
Bergstrøm var ikke til stede. 

i en ide-bank, slik at hele Vegvese

net kan nyte godt av dem, sier 

Anne og oppfordrer ledelsen til be

visst stimulering av dette. 

Forslagsnemnda består i år av 

Kjell Kval, Einar Lunde, Mary 

Kristensen (sekretær) og Svein 

Arne Nordkvelle (leder). 

0 
G\ 

0 
--; 

0 

Her er ientene på fellestjenesten i Hanekleivtunnelen. 
Fra venstre: Sissel-Gro Eriksen, Anne-Grete Rød, B1ørg 
Trangerud, Barbro Roberg, Laila lmset og Rigmor Nilsen. I 
bakgrunnen en bltd Finn Erling Berg. 

God påsketur 
Kom trygt fram 

vegvesen 
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PERSONAL 

Trine Wingereid 
sekretær 

Sande vegstasjon 

Anne Nordkvelle 
1. konsulent 
IT-seksjonen 

Morten Klokkersveen 
Landskapsarkitekt 

Planseksjonen 

NYE FJES 

Trine Wingereid (28 år) er e

kretær, 60 % på Sande veg ta-

jon og 40 % på Kop tad, på 

enga jement fram til august 99. 

Hun trive godt i Vegvesenet og 

håper å få være her lenger. Tri

nes jobb er alt innen kontor; ta 

telefoner, registrere timer, faktu

raer, lageroppfølging, kopi

ering, o v. Før hun begynte i 

Vegve net hadde hun vært på 

Eid fo mekani ke. Hun har 

handel kolen og landbruk -

økonomi på Telemark O.H. 

Trine er fra Hof og bor der med 

mann og ønnen på 2 1/ 2 år. 

Anne ordkvelle ble fa t an att 

p IT- ksjonen 5.1.99. - Jeg 

hadde hørt at det var spen

nende utfordringer her. Har et 

positivt inntrykk til nå, elv om 

det er hekti k med omleggingen 

til T 4.0, ier Anne. I 1984 var 

Ann ferdig elektroingeniør. 

Hun jobbet før t for Sperry, 

Stortingets administrasjon og 

å Tøn berg kommune fra -91. 

Anne er fra - og bor på øt

terøy. Hun er 38 år, gift, har to 

døtre og katt. Ev. fritid går til 

bøker, mu ikk og trening. 

Morten Klokker veen ble fa t 

an att om land kap arkitekt 

på plan k jon n i utbyggings

avdelingen l. januar. - Både 

jobb og fylke er spennende. Jeg 

hadde lyst å jobbe mer med 

grønt, sier Morten. Han kal nå 

jobbe mye med tøyskjenning 

og TS-tiltak på Teie. Morten var 

ferdig med Landbrukshøg ko

len på i -96 og jobbet deret

ter tre r på vegkontoret i Finn

mark. 

Fritiden bruke p idrett, fri

luft liv og kor. Morten er 31 år, 

kommer fra Dokka i Oppland, 

og bor n i Ungkar reiret i 

Hog ne bakken. 

Grethe Skalland Tangen (42 år) 

er ekretær (vikar) på Island 

fram til augu t 99. Hun tar tele

foner, registrerer timer og fra

vær, skriver brev, håndterer pos

ten osv. Grethe har de siste 12 

årene vært hjemmeværende 

med to barn. Fra 1974 til 1988 

jobbet hun på Drammen lig

ningskontor. Hun var pent på 

hvordan det ville være å jobbe 

100 % etter ha vært hjemme 

lenge, men det har g tt bra. 

Hun trive godt ammen med 

gutta p I land. På fritiden fore

trekker hun en god bok. 

Laila lm et er i 50 % tilling på 

felle tjene ten. Hun steller med 

biblioteket og avlø er på en

tralbordet. Laila er engasjert 

gjennom arbeid kontoret, etter 

at den forrige arb id pla n 

henne gikk konkur etter 11 r. 

Laila jobbet de siste 5 årene om 

regn kap fører og kontorleder, 

og har tudert bedrift økonomi. 

- Jeg trive veldig godt og håper 

at ordningen kan vare en stund. 

Hun er 55 år, kommer fra 0 lo 

og bor i Høyjord med samboer 

og katt. På fritiden lager hun ke

ramikk og synger i kor. 

Eli abeth Longva ble fa t an att 

på trafikk ikkerhet ek jonen 

4. januar i r. Hun kal 

hovesakelig jobbe med analy er 

av trafikkulykker. Eli abeth var 

ferdigutdannet o iolog i -95. 

Etter det jobbet hun på univer i

tetet i 0 lo, In titutt for am

funn for kning, og på Høg ko

len i Ve tfold. 

- Artig å prøve et helt nytt felt og 

jobbe ammen med andre fag

grupper, sier Elisabeth, om er 

fra Horten og nå bor der. 

Eli abeth er 30 år, amboer og 

har en datter. På fritiden er hun 

ute p tur, trimmer eller le er. 

Grethe Skalland 
sekretær 

Island 

Laila lmset 
Fellestjenesten 
Vegkontoret 

Elisabeth Longva 
1. konsulent 

Trafikksikkerhetsseksjonen 
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Det satses videre 
på HTH i 1999 
"Fra holdning til handling" -prosjektet er som kjent et av 
Vegsjefens satsingsområder i 1999. En ny - og svært 
optimistisk - arbeidsgruppe er etablert og skal arbeide 
for å få HTH-verdiene videreført i linja. 

Pro jektgruppa kal arbeid ut ret, og m 1 ter at er

diene r (trygghet, r p kt, penh t, læring og lojali

tet) da kal ære innarb id t ho o all . Hovedopp

gavene til gruppa kal være inspirer , r de og bi t 

ledermøtet. I løpet a 1999 kal de uten gruppa bi t 

utarbeide! en av politikk (retning linj r for hvordan 

ting kal gj r ) p IT, p r onal, miljø og informa jon. 

Prosjektgruppa består av Tore Solberg • Johan Lepperød og Jan 
E. Gravningen (ikke til stede). Gruppa ledes av Eva Monsen . 

Interne krefter 

- I r kal vi ho ed akelig benytte o av de intern 

kreften og d n interne kompetan en vi har bygd opp. 

hard t æ rt till en tund, jeg tror mange tr n-

ger litt p fyU a inspira jon og moti a jon. Jeg tror 

og vi har mye å hent v d å amarb ide med d in

ol ert i K alit t forb dring programm t, i r Eva. 

- D tte er ikk n "vegkontor-gr i ",arb idet kal r tte 

mot aU an atte i hel Ve tfold . 

Av konkr te tiltak kan det ne ne at Johan kal nde 

bre til aUe 1 dem om at HTH kal ta opp i alle 

m darb id r amtaler og i til tting aker, forteller E a. 

D uten øn ker gruppa innspill om hva om kj r 

rundt mkring, og il k r "Mån d n ly punkt". 

- Vi øn ker å ett økely t p handlinger om er 

po itiv i etikk ammenheng - handlinger om vi r 

medmenne kelighet og omtanke, fort li r Gravning n. 

- D t nytter ikke prate om hvor fin erdier i har, det 

er før tog frem t n r vi rp gne handlinger at vi f r 

vit om v rdiene lever og om vi forandrer o 

olb rg. 

Oppmerksomhet 

V i gratulerer 

50 R 

A bjørn Hagen, 16. januar 

Alf berg, 10. februar 

Jarle Vartdal, 16. februar 

Terje Remm , 20. f bruar 

\N'encheJohansen,3.april 

60ÅR 

Kåre Holt , 1. februar 

Reidun B rg, 16. februar 

Thore G. Johan en, 13. mar 

Gunnar Moe, 27. mar 

Erik Je per en, 31. mar 

Einar Møller, 30. april 

65 90 

Rolf Mathi en, 11. mar Harald Har tad, 10. januar 

Odd Pap , 27. april 

25 i Staten vegve en 

70 Kjell Bleika, 25. mar 

Odd Damdalen, 14. f bruar A bjørn Hagen, 25. mar 

Gr th Foyn Jen en, 20. mar 

75ÅR 

Ørnulf Johan en, 3. januar 

0 R 

Reidar Haugerud, 11. januar 

85 

Takk for opp
merksom heten 
Tu en hj rtelig takk for 

oppm rksomh ten i anl d

ning min 60- r dag. 

Hil en Reidun Berg 

65 ÅR Karl Rør , 25. januar 

Mary Kri ten en, 20. januar Johan Gjeld tad, 23. mar 

Takk for oppmerk omh ten 

i anl dning min 0- r dag. 

Reidar Lang rud 

Takk for oppmerk omh t n 

ved min 60- r dag. 

Bjarn Karl en 

Takk for oppmerksomh t n 

i anl dning min 70- r dag. 

Odd Damdalen 

Kri tian Kri tensen takker 

for oppmerk omh t n i an

ledning 75-år dagen. 

Vestfolder' n 1/99 21 

0 
Cl 

0 
..... 
0 

VI 

..... 
0 

"' < 



KJØR DEBATT 

..... 
"' ~ 
"' ..... 

0 
C\ 

0 
..... 
0 

"' ..... 
0 

"' < 

Trafikkfarlig julehilsen fra 
Vegvesenet 
I Vi tfold r 'n julenumm r er det 
p ide fir en liten artikkel om Veg

e n t jul hil n- kilt, g d t 
krive at h pet er motiv r trafi

kant ne til lv bidra til at d kal 
k mm trygt fram til jul v d elg 
n roliger kj re til. 

V 

reklam og trafikkfar . 
D nne h ndboka kal 1 gg til 
grunn ved behandling a reklam -

knader g b handling a ulovlig 
r klam lang offentlig g. H nd
boka har fakti k f tt m g tg d mot
takel og blant de 
reklamebyr 
volv rt und 

På ide 41 t r det under prinsip
per: « kal r klarne ære rettet mot 
v gtrafikk n, bør d n vær lik at 
d n r 1 tt oppfatt om mulig 
lik at den ikke tr kk r oppm rk-

mh ten vekk fra egen og trafikk
bildet mer enn trengt tatt nød en
dig." 
P ide 47-4 t r d tat r klamen 
kal ære «le bar p av tand, 

e" I '.I " I: " 

··:···,., "··:··. 
" . . : . " : . " . " 

•••• : " . " 
God juletur 

Kom trygt fram 

~~ 
Statens vegvesen 

hil n kil tet riktignok ikke, men 
d t var ikk langt ifra. lik d tte 
jule kilt t var utform t vard t p 
a tand van k lig 1 alt, p -
ielt den n der te del n m d " ta

tens egv n". Kontra t n p 
kiltet ard ut n ikk god, og i 

overgang m llom dag g k eld 
ikke helt lett med et ra kt 
blikk. n og kri ttorn-
tegningen gjorde det heller ikke 
b dre. Kort agt: D t ar nød en-
dig kon ntr r gom kilt t 
for å oppfatte bud kapet, og 
pa mye at oppm rk omheten 
ble trukket bort fra egen og tra
fikken. 
Hadde noen pri at økt om å 
ette opp et r klarne kilt med lik-

n nd utforming, ille dette blitt 
n ktet blankt. For ordens kyld vil 
jeg bemerke at julehil en- kilt t i 
h nhold til v glovens regler klart 
er r gn om reklame. Det kulle 
vel d rfor formelt og ha vært 
inn m faggrupp veg til urdering 
før det bl att opp. 

r Vegve en t el etter opp n 
Likt om d tte, h ordan blir d t da 

m d r p kt n og arbeid forhol-
d ne for d om lit r med hold 

egen frie for ulo lig og trafikk
farlig r klarne. 

lv om hil enen var hyggelig og 
p itiv, burde vel n n ha tenkt p 

irkning n for trafikken og trafikk
ikkerh t n. 

D tte kiltet ar tydelig trafikk
farlig, i og m d at folk m tt kon

ntrere eg m rom kilt tenn om 
v g n og trafikk n. Per onlig r gi -
tr rte j g en dam i n bil bak m g 

ed Ta eb kk (der kilt t for rig 
var att pp i en ytterkur e) om 
var i f rd m d kjør uta v g n 
og f bril k vr d p ratt t for r tt 
opp bil n . 

Jeg tror i var heldige om ikk fikk 
ulykk r pga. dette kil tet, og j g h -
per de an arlige, ne te gang like 
tanker dukker opp, tenker gom 
en gang til før de gjennomfør . 
For å i det p godt nordnor k -
var dett et "fjotta t" til tak. 

Yngvar Peder en. 

Bli med på sosial bowlingkveld onsdag 7. april! 
n noe ukjent del av Vega 

aktivitet er ikk mindre enn 

tre bowlinglag i T n b rg. I 

tillegg er det ett lag i Larvik, totalt 

r d t nok 25-30 Vega-bowlere i fyl

ket. Lagen piller b drift kamper i 

et di i jons y tem. Vega r int r -

rt i f med fler pill r og invite

r r d rfor til o ial bowlingkv Id p 

Vallø. - 199 /99 er før t ret Vega 

har t lag i før tedivi jon, g i m 

v 1 i at r ultatet har vært over en-

hver forventning, humr r Morgan 

Eklund, om b t gn r bowling 

om en o ial idrett uten tore 

krav verken til uthold nhet eller 

fy ikk ... 

- Mange blir nok kremta at vi 

piller kamp r, derfor arrangerer 

vi n " ko ekveld" for vi eat 

dette er r n moro. 

Meld deg på f r p ke ho opp

mann for bowlinggruppa, Arild 

Ve tbø, p t lefon 33 37 1 25! 

Vegas 1. lag: Morgan Eklund, Tor Karlsen og 
Arild Vestbø. Morten Gulbrandsen er også med 
på laget som ligger på 2. plass i førsted1v1s1on. 
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HULVEIPROSJEKT I VESTFOLD 

Gainle veier -
nytt fagoinråde 

Du har sikkert sett u-formede stier/veier i naturen, 
men visste du at de kan være hundrevis av år amle? 
Slike hulveier (gamle rideveier) er faktisk automatisk 

fredet som kulturminner. Vestfold fylkeskommune, 
Statens vegve en Vestfold og Norsk vegmuseum har gått ammen om et prosjekt for 

å øke kunnskapen om dis e gamle veiene, og arbeidet er nå i gang. 

ett og vis ært 

arkeologien 

tebarn, d har 

aldri blitt for ket 

p . - En iktig r ak er at ark olo

ger er opptatt a gjen tand r. D r

for har gra hauger og gammel bo-

tting blitt prioritert, ier leder for 

Hulveipr j ktet, Terje Gan um. 

D n rlig rammen for det to- rig 

pr jektet er 00.000 kr, inkludert 

I nn. Fylke kommun n eier pro

jektet og bidrar med 200.000 kr i 

r t. D t r og Fylke kommun n 

om till r kontor og ut tyr til r -

digh t for pro jektleder n. tat n 

eg n Ve tfold og or k v g-

m u urn bidrar rlig m d 100.000 

kr hver. 

Nytt fagområde 

Fagomr det r nytt at d t ikk 

finne tablerte fagutrykk bruk . 

f r t lage en termin logi, 

ell r er det umulig kart) gg og 

om hel t. Hva kaller 

i nutt" p to m t r om 

h a de le de av g h or

dan de hadd d t, m n 

det er umulig kartl gg 

og under øke all hul-

v i ne i Ve tfold . Vim 

kon ntrere o om min

dr omr der h or vi -

bokstavelig talt - g r i 

dybd n, ier Terj Gan-

um. 

I grevens tid 

Hulveiene er generelt 

an kelig tidf t . En

kelt agt er de fra den ti

den riding var tran port

form n, fra ldr j rnal

der til inn p 1 00-tall t. 

n av hul ei n ble 

bygd om f r tran port 

m d he t og kj rr p 

1600-1700 ta li t. 

Mange hul ier r f r-

unn t under utbygging 

a veier og boligornr d r, 

andr er blitt bort fordi 

d r blitt fylt igj n av 

r. 

m regel har hul

blir b rte i t rreng t? Hva kal 

man kall n hul ei om er blitt 

omarb id t fra ridevei til kj rr v i i 

midd lald r n? Vi har n lang 

veiene vi r i dag vært mye dypere. 

Hadde vi ikk att i gang arb idet 

n , ille mange v rt tapt for alltid, 

fortell r Tom karre. 

Leder for Hulveiprosiektet, Terje Gansum, ;;: 
tilbringer mye tid ute i naturen. I området rundt "' 

g f r i kan b gynne gra e, 

men vi g r fort i kan, fortell r 

pro j ktl deren. 

Viktig informasjon 

- D t rikk lve eien, m n hva 

den kan fortelle om er viktig, i r 

Tom Skarr (Vi gve en t) om r 

initiativ takeren til arb idet m d 

hul ei ne. - Hulveier kan gi viktig 

in.forma jon om hvor folk bodd , 

Bevaringshysteri 

Finne det en hul ei p ei ndom

men din, er den automati k fredet 

og kan ikke r r . D tte kaper pro

blemer for mang utbygg r . ld-

ak amlingen kan, etter urdering 

og ev. under øke! e (n "eieren" 

må b tale), frigi like kulturminner. 

Hogsnesåsen er det store mengder hulveier. - Det v1 ser ~ 
her er antakeligvis en del av en ferdselsåre som 
forbinder Vestfiorden og Akersvannet med veiene 
videre opp til Raet, mener Gansum. 

- Slik j g r d t, lider mange ar

k olog r og kulturbyr kratera 

b varing hy teri. Sunn fornuft til-

ier at d t burde under øk mer -

og ra ker . aksgangen er i dag 

h plø t byr krati k, ier pro j kt

lederen, om har tor for t el for 

fru tr rte utbygger . 
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d rassende på kaffekopp og sukkerbiter 

pendler jeg mellom 8. og 3. etasje etter at 

øykeforbudet ble innført på kontorene her i 

"Tåkeheimen". Det ville være direkte misvisende å si at 

vi, altså røykerne på vegkontoret, så fram til innføringen 

av forbudet. Det var med stor skepsis vi inntok det nye 

røykerommet i 3. etasje. 

Røyting på kontoret? 

Da rundskrivet om "Røyking og kjæledyr på 

vegkontoret" kom, var det noen som i det lengste 

nektet å se sannheten i øynene: Følgende mail til 

"hussjef" Eva Monsen er sterkt forkortet: 

"Det er en grov og gjentatt skrivefeil i rundskrivet ditt, 

Eva! Det er feil allerede i overskiften: Den skal være: 

Røyting og kjæledyr på vegkontoret. Det er opplagt 

snakk om røytende - ikke røykende kjæledyr. Kjæledyr 

som røyter, skal altså plasseres på røyterommet i 3. 

etasje, slik at de ikke siver ut av kontoret, noe som er 

et stort HMS-problem OG ET LEDERANSVAR!!" 

Det var en hektisk mail-aktivitet i forbindelse med 

forbudet. Noen lurte på om matpakke med røket laks 

også ble forbudt. Og hva med pels - eller pelskraver? 

Ny informasjonskanal 

I begynnelsen var det nok mange som slet med savnet 

av sigaretten, spesielt når man satt i telefonen, men 

etter hvert ble det en vane åta heisen ned i 3. etasje: 

Gruppen av røykere på vegkontoret er sammensatt fra 

alle avdelinger og nesten alle sjikt (bortsett fra 

ledergruppa). Plutselig snakket jeg med folk jeg aldri 

hadde kommunisert med før. En periode vurderte jeg 

alvorlig å ta med meg en notisbok på røykerommet pga 

alle ideene og innspillene jeg fikk gjennom denne 

uvante kanalen. 

En annen effekt er at lederen min plutselig er blitt mye 

mer tilgjengelig, ettersom hun også røyker. Ulempen er 

selvfølgelig at jeg av og t il tar en ekstra røyk bare for å 

få snakket med henne, og at hun ikke er blitt mer 

tilgjengelig for ikke-røykerne. 

Den siste tiden har vi bare hatt en heis i drift her på 

vegkontoret. Det har ført ti l at jeg løper ned trappene 

fra 8. til 3. etasje og får sårt ti ltrengt trim. Jeg fyrer ikke 

lenger opp en røyk bare fordi jeg sitter i telefonen eller 

tar en kopp kaffe. Klærne mine lukter bedre og PCn 

min er definitivt mer delikat enn før. Jeg liker egentlig 

ikke å innrømme det, men jeg må tilstå at jeg synes at 

røykerommet,- det er helt ålreit det.. . 


